

Title (en)
Stretcher

Title (de)
Krankentrage

Title (fr)
Brancard

Publication
EP 1050289 A1 20001108 (DE)

Application
EP 00109115 A 20000504

Priority
DE 29908328 U 19990507

Abstract (en)
The stretcher, when laid out flat, is of elongated rectangular shape with rounded corners. The corners are formed by separat bent frame members (15,17) with joints (12) on the short sides of the rectangular. The bent frame members are plugged (18) into straight side members (10,11) and there hinges (2) joining these frame members the central side frame members (16). Flat flaps (13) are joined to the frame members, with a narrow gap (14) between them, to fo supports for the casualty. Control levers (4,41) on the bent end frames pull on control wires (40) to release the hinges.

Abstract (de)
Diese Krankentrage ist für das Bergen und Transportieren von Verletzten und Kranken vorgesehen. Sie besteht aus mindestens zwei zusammensteckbaren Teilelementen, die in diese Gelenke (Fig. 1+2 Punkt 2 und 18) eingearbeitet sind. Diese Gelenke erlauben es, dass diese Krankentrage mechanisch in waagerechter oder abgewinkelter Position angewendet werden kann. Die Krankentrage ist in ihrer Länge verstellbar (Fig. 1+2 Punkt 10,11,40 und 18). Die Auflageflächen (Fig. 1 Punkt 13) sind schaufelförmig angebracht. Dadurch das die Krankentrage in zwei Elemente teilbar ist, lässt sich diese unter den am Boden liegenden Patienten einschieben und durch die Arretiermöglichkeit (Fig. 1 Punkt 12) schließen, sodass der Patient aufgehoben werden kann. Im oberen sowie im unteren Teil befinden sich an jedem Teilelement zwei Tragegriffe (Fig. 1+2 Punkt 41), diese dienen im belastenden Zustand als Tragehilfe. <IMAGE>

IPC 1-7
A61G 1/017; **A61G 1/003**

IPC 8 full level
A61G 1/003 (2006.01); **A61G 1/017** (2006.01); **A61G 1/04** (2006.01)

CPC (source: EP)
A61G 1/003 (2013.01); **A61G 1/017** (2013.01); **A61G 1/04** (2013.01)

Citation (search report)
• [X] DE 2519461 A1 19751113 - FERNO WASHINGTON
• [A] FR 1469755 A 19670217

Cited by
CN104224455A; CN109771148A

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH CY DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)
EP 1050289 A1 20001108; **EP 1050289 B1 20030115**; AT E230966 T1 20030215; DE 29908328 U1 20000921; DE 50002960 D1 20030828

DOCDB simple family (application)
EP 00109115 A 20000504; AT 00109115 T 20000504; DE 29908328 U 19990507; DE 50002960 T 20000504